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OZK.0002.11.1.2024.KM  

Protokół Nr V/2024 z V Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Stalowowolskiego 

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Stalowej Woli, 

przy ul. Podleśnej 15, dnia 31 lipca 2024 r. 

Początek posiedzenia o godz. 900, zakończenie o godzinie 1005. 

 

W momencie rozpoczęcia Sesji na sali obecnych było 17 Radnych. Nieobecni radni: Latawiec 

Bogusława, Linek Maria, Tofil Rafał, Ujda Marek. Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący 

Rady Powiatu Ryszard Andres. Posiedzenie protokołowała Katarzyna Myszka. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w sprawie 

przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli w ramach 

Programu Erasmus+: KA 121-SCH - Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób 

uczących się i kadry w sektorze Edukacja szkolna, Akcja 1: Mobilność edukacyjna. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w sprawie 

przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem uczniów i nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli 

w ramach Programu Erasmus+: KA 121-VET - Akredytowane projekty na rzecz 

mobilności osób uczących się i kadry w sektorze Kształcenie i szkolenia zawodowe. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego zmieniającej uchwałę 

Rady Powiatu w sprawie przyznawania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych 

przez Powiat Stalowowolski i studentów za znaczące osiągnięcia. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Stalowowolskiego na 2024 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Stalowowolskiego  na lata 2024 – 2039. 

8. Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w sprawie 

zaciągnięcia kredytu  długoterminowego. 

9. Rozpatrzenie  projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego dotyczącej 

zabezpieczenia środków finansowych dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowego Szpitala Specjalistycznego w Stalowej Woli 

na rok 2025. 

10. Zakończenie obrad Sesji. 

 

Ad. 1 Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres działając na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy 

o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu otworzył obrady formułą: 

„Otwieram V Nadzwyczajną Sesję Rady Powiatu Stalowowolskiego”. Przewodniczący przywitał 
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przybyłych radnych, przedstawicieli starostwa, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnych 

mediów – prasy, radia, telewizji miejskiej, a także mieszkańców Powiatu. Przewodniczący 

Rady Powiatu Ryszard Andres na podstawie listy obecności oraz elektronicznego 

potwierdzenia obecności przez Radnych stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Starosta Stalowowolski działając na 

podstawie § 48 ust. 5 Statutu Powiatu Stalowowolskiego w dniu 30 lipca 2024 r. złożył wniosek 

o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 

w sprawie przyznawania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat 

Stalowowolski i studentów za znaczące osiągnięcia. Powiedział, że projekty uchwał zostały 

zaopiniowane przez Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Współpracy z  Organizacjami 

Pozarządowymi oraz Komisję Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Następnie zapytał 

czy są wnioski dotyczące zmian w porządku obrad? Nie zgłoszono.  

 

Ad.3 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie 

przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli w ramach 

Programu Erasmus+: KA 121-SCH - Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób 

uczących się i  kadry w sektorze Edukacja szkolna, Akcja 1: Mobilność edukacyjna. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Naczelnika Wydziału Edukacji Panią Bożenę Karlik 

o przedstawienie projektu uchwały. Pani Karlik poinformowała, że Centrum Edukacji 

Zawodowej w Stalowej Woli w lutym br. złożył wniosek o budżet do programu Erasmus+ na 

lata 2021-2027 w ramach akredytacji do Narodowej Agencji Programu Erasmus+ i  uzyskał 

dofinansowanie. Projekt o wartości 55 000 Euro będzie realizowany od 01.06.2024 r. 

do 31.08.2025 r. i obejmie wsparciem 25 nauczycieli przedmiotów ogólnokształcących 

i  zawodowych zatrudnionych w Centrum Edukacji Zawodowej, w tym 13 nauczycieli będzie 

realizować projekt w Santa Cruz na Teneryfie (Hiszpania), a 12 nauczycieli w Lizbonie 

(Portugalia). Wyjazdy odbędą się w lutym i lipcu 2025 r. Organizacją przyjmującą jest 

Euromind. Pani Naczelnik dodała, że projekt nie generuje kosztów dla organu prowadzącego, 

a podjęcie uchwały jest niezbędne do zawarcia umowy finansowej z Fundacją Rozwoju 

Systemu Edukacji w Warszawie. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres poprosił 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Mateusza Nowaka o przedstawienie opinii Komisji. Radny Mateusz Nowak 

powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. Następnie Przewodniczący zapytał, czy są uwagi 

lub pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. Przewodniczący 
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następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 16 Radnych, głosów 

przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr V/23/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w  sprawie przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli w ramach 

Programu Erasmus+: KA 121-SCH - Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób 

uczących się i  kadry w sektorze Edukacja szkolna, Akcja 1: Mobilność edukacyjna została 

podjęta.  

Ad. 4 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie 

przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem uczniów i nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli 

w ramach Programu Erasmus+: KA 121-VET - Akredytowane projekty na rzecz 

mobilności osób uczących się i kadry w sektorze Kształcenie i  szkolenia zawodowe. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Naczelnika Wydziału Edukacji Panią Bożenę Karlik 

o przedstawienie projektu uchwały. Pani Karlik poinformowała, że Centrum Edukacji 

Zawodowej w Stalowej Woli w lutym br. złożył wniosek o budżet do programu Erasmus+ na 

lata 2021-2027 w ramach akredytacji do Narodowej Agencji Programu Erasmus+ i  uzyskał 

dofinansowanie. Projekt o wartości 64 013 Euro będzie realizowany od 01.06.2024 r. do 

31.08.2025 r. (taki czas zostanie określony w umowie finansowej) i obejmie wsparciem 30 

uczniów klas Technikum Nr 4 o kierunku kształcenia: technik programista, technik informatyk, 

technik reklamy, technik pojazdów samochodowych, technik usług fryzjerskich 

i  2  nauczycieli/opiekunów oraz 6 nauczycieli w ramach JobShadowing (obserwacja miejsca 

pracy i poznanie zasad funkcjonowania szkoły). Miejsce realizacji projektu - Malaga 

(Hiszpania). Wyjazdy zostaną zrealizowane w październiku 2024 r. i w marcu 2025 r. 

Organizacją przyjmującą jest Tribeka. Pani Naczelnik dodała, że projekt nie generuje kosztów 

dla organu prowadzącego, a podjęcie uchwały jest niezbędne do zawarcia umowy finansowej 

z Fundacją Rozwoju Systemu Edukacji w Warszawie. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard 

Andres poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Współpracy 

z  Organizacjami Pozarządowymi Mateusza Nowaka o przedstawienie opinii Komisji. Radny 

Mateusz Nowak powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. Następnie Przewodniczący 

zapytał, czy są uwagi lub pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 

17 Radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr V/24/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w   sprawie przystąpienia  Powiatu Stalowowolskiego do realizacji projektu obejmującego 

wsparciem uczniów i nauczycieli Centrum Edukacji Zawodowej w Stalowej Woli w ramach 
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Programu Erasmus+: KA 121-VET - Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób 

uczących się i kadry w sektorze Kształcenie i  szkolenia zawodowe została podjęta 

jednogłośnie.  

Ad. 5 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego zmieniającego 

uchwałę Rady Powiatu w sprawie przyznawania stypendiów dla uczniów szkół 

prowadzonych przez Powiat Stalowowolski i studentów za znaczące osiągnięcia wraz z  

autopoprawką. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Naczelnika Wydziału Edukacji Panią Bożenę Karlik 

o przedstawienie projektu uchwały. Pani Karlik poinformowała, że zmiana związana jest 

z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Podkarpackiego stwierdzającego nieważność 

Uchwały Nr IV/19/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 26 czerwca 2024 r.  w sprawie 

powołania Komisji stypendialnej opiniującej wnioski o przyznanie stypendiów dla uczniów 

szkół prowadzonych przez Powiat Stalowowolski i studentów za znaczące osiągnięcia. Organ 

nadzoru, co potwierdza orzecznictwo sądów administracyjnych (wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Rzeszowie z dnia 13 sierpnia 2019 r. sygn. akt II SA/Rz 692/19), stoi na 

stanowisku, iż art.12 pkt 10a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym nie 

zawiera normy, aby rada powiatu zobowiązała organ wykonawczy do powołania komisji 

stypendialnej. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres poprosił Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Współpracy z  Organizacjami Pozarządowymi Mateusza 

Nowaka o przedstawienie opinii Komisji. Radny Mateusz Nowak powiedział, że opinia Komisji 

jest pozytywna. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres zapytał czy są uwagi lub 

pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. Przewodniczący 

następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 16 Radnych, głosów 

przeciw 0 i wstrzymujących się 1 Radny.  

Uchwała Nr V/25/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w sprawie przyznawania stypendiów dla uczniów 

szkół prowadzonych przez Powiat Stalowowolski i studentów za znaczące osiągnięcia 

została podjęta.  

Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie zmian 

w budżecie Powiatu Stalowowolskiego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik Elżbietę Kulpę o omówienie projektu 

uchwały. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard 

Andres poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

Leokadię Gugałę o przedstawienie opinii Komisji. Radna Leokadia Gugała powiedziała, że 

opinia Komisji jest pozytywna. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres zapytał czy są 
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uwagi lub pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 

17 Radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr V/26/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w  sprawie zmian w budżecie Powiatu Stalowowolskiego na 2024 rok została podjęta 

jednogłośnie.  

Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Stalowowolskiego  na lata 2024 – 2039. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik Elżbietę Kulpę o omówienie projektu 

uchwały. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard 

Andres poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

Leokadię Gugałę o przedstawienie opinii Komisji. Radna Leokadia Gugała powiedziała, że 

opinia Komisji jest pozytywna. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres zapytał czy są 

uwagi lub pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 

16 Radnych, głosów przeciw 0 i wstrzymujących się 1 Radny. 

Uchwała Nr V/27/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w  sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Stalowowolskiego  na lata 

2024 – 2039 została podjęta. 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie 

zaciągnięcia kredytu  długoterminowego. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik Elżbietę Kulpę o omówienie projektu 

uchwały. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard 

Andres zapytał czy są uwagi lub pytania do omawianego projektu uchwały? Radny Andrzej 

Szlęzak zapytał, jakie są koszty obsługi zadłużenia przez Powiat? Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że zaplanowana kwota obsługi długu jest przedstawiona w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Zapytała czy Pan Radny tylko o ten kredyt pyta? Pan Radny Szlęzak 

odpowiedział, że ma przygotowaną szerszą wypowiedź, ale najpierw chce wiedzieć jakie 

są koszty obsługi zadłużenia przez Powiat na dzień dzisiejszy. Pani Skarbnik odpowiedziała, że 

te koszty znajdują się w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, w załączniku 

nr 1, kolumna 2.1.3, na 2024 rok jest zaplanowane 4 339 183 zł na wszystkie zadłużenia, które 

Powiat posiada. Radny Andrzej Szlęzak zapytał, kiedy można będzie oczekiwać sprawozdania 

z wykonania budżetu za I półrocze? Pani Skarbnik odpowiedziała, że w związku ze zmianą 

przepisów prawa w 2023 roku, informacji za półrocze samorządy już nie składają. Składają 

tylko roczne sprawozdanie. Pan Szlęzak zapytał, czy Pani Skarbnik mogłaby przygotować takie 
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sprawozdanie? Pani Skarbnik odpowiedziała, że w dużej ogólności – tak, po wcześniejszym 

uzgodnieniu z Panem Radnym w jakim zakresie. Pan Radny Andrzej Szlęzak powiedział, 

że według niego, ta uchwała jest tragiczna, ponieważ nie jest żadną tajemnicą, że ten kto bierze 

kredyt na spłacenie kredytu zmierza do bankructwa. Co więcej, kredyt jest brany również na 

pokrywanie deficytu budżetu. Pan Radny zastanawia się nad tym, jakie działania podejmują 

władze Powiatu, żeby do bankructwa nie dopuścić? Dodał także, że spłacanie długu do 2039 

roku jest przerzucaniem odpowiedzialności na przyszłych przedstawicieli, o ile powiaty 

jeszcze będą istnieć. Powiedział także, że należałoby wyjaśnić, jak to zadłużenie ma być 

spłacane, z czego? Pan Radny dodał, że według niego ta uchwała pokazuje, że nie będzie żadnej 

spłaty. Będzie kolejne wzięcie kredytu, a od kilku lat budżet Powiatu zamyka się na minus. 

Powiedział, że nie widać żadnych działań, aby zwiększyć wpływy do budżetu. Pan Radny 

oczekiwałby w niedługim czasie, może podczas następnej sesji Rady Powiatu, informacji o tym, 

jak sobie wyobrażają Władze Powiatu poradzenie z zadłużeniem. Jeżeli ma to polegać na tym, 

że zostanie zaciągnięty kredyt na kredyt, to ma to bardzo krótki cykl, bowiem jak dodał, 

w nieskończoność rolować w ten sposób zadłużenia nie można. Wyjaśnił, że obsługa nie będzie 

wynosić jak w obecnej chwili 4 miliony, ale będzie rosło i fatalnie rzutowało na możliwości 

inwestycyjne i możliwości finansowe Powiatu. Pan Radny Andrzej Szlęzak poinformował, 

że będzie przeciw tej uchwale. Następnie Przewodniczący udzielił głosu Panu Staroście 

Januszowi Zarzecznemu, który powiedział, że prawie wszystkie samorządy w chwili obecnej 

są w jakimś zakresie zadłużone. Nie wynika to ze złego gospodarowania czy z braku pomysłu, 

tylko wynika to przede wszystkim stad, że podejmowanych jest bardzo dużo inwestycji 

w samorządach. Powiedział także, że Pan Radny Szlęzak na pewno pamięta czasy, gdzie Powiat 

miał budżet na poziomie 40-50 milionów złotych, a w tej chwili wynosi on 250 milionów. Nie 

można więc powiedzieć, że nie ma wzrostu dochodu w Powiecie, natomiast wydatki 

inwestycyjne, szczególnie majątkowe, w tym roku są na poziomie 63 mln złotych. Pan Starosta 

powiedział, że zawsze istnieje dylemat czy działać w minimalnym zakresie - zachowawczo, czy 

też jednak pozyskiwać środki zewnętrzne, lekko się zadłużyć i wykonywać wielkie inwestycje, 

tak jak to ma miejsce obecnie. W samym szpitalu, jak powiedział Pan Starosta realizowane 

są inwestycje na poziomie ok. 40 mln złotych. Dodał także, że jako Przewodniczący Zarządu 

będzie dążył do tego aby w przyszłym roku zmniejszyć wydatki majątkowe na inwestycje. 

Starosta wyjaśnił przy tym, że aktualnie jest sporo inwestycji rozpoczętych, które w przyszłym 

roku będą kończone. Większość z tych inwestycji wykorzystuje środki zewnętrzne z Polskiego 

Ładu, gdzie wypłaca się środki po zakończeniu prac. Pan Starosta powiedział, że nie ma 

możliwości wykonania inwestycji w 100% ze środków zewnętrznych. Niemalże zawsze 

konieczne jest dołożenie środków własnych. W inwestycjach drogowych wydatki kształtowały 

się na poziomie 50-60 % dotacji, przy 40-50 % środków własnych. W Powiecie 
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Stalowowolskim jest ponad 200 km dróg i 90 % prac zostało już wykonanych, ale wciąż jest 

nad czym pracować. Pan Starosta dodał, że realizowane inwestycje są bardzo przemyślane, 

przeanalizowane i potrzebne. Na pewno nie są to stracone pieniądze. Pan Starosta przytoczył 

przykład i opowiedział o tym, że gdyby nie poczyniona w odpowiednim czasie inwestycja 

w szpitalu polegająca na przebudowie bloku operacyjnego, to najprawdopodobniej szpital 

byłby aktualnie zamknięty. Ta inwestycja była tak przygotowana, że aż 10 mln zł zostało 

pozyskanych z RPO. Całość inwestycji wynosiła 28 mln zł, stąd 18 mln zł trzeba było dołożyć, 

co jak na Powiat Stalowowolski jest ogromną kwotą. Niemniej jednak gdyby nie te działania, 

to szpital nie miałby nowego bloku operacyjnego, gdyż sanepid nie zezwoliłby 

na funkcjonowanie starego bloku operacyjnego. Pan Starosta dodał także, że obecnie taka 

inwestycja kosztowałaby już w granicach 80-100 mln zł. Powiedział także, iż nie można 

zarzucać, że Zarząd Powiatu działa bezmyślnie. Działa rozsądnie i odważnie. Dodał także, że 

w jego ocenie postawa zachowawcza nigdy nie przynosi sukcesów, trzeba działać ambitnie. 

Prognozy finansowe zakładają, że budżet Powiatu będzie na poziomie 100 mln złotych, 

natomiast obecnie jest na poziomie ponad 200 mln. Nie ma więc obaw,  

że Powiat nie zdoła tego zadłużenia spłacić. Tym bardziej, przy planowanym zmniejszeniu 

inwestycji z poziomu 60 mln, na ok. 30 mln rocznie - na pewno Powiat ustabilizuje się 

finansowo. Pan Starosta Janusz Zarzeczny dodał, że rozumie i podziela troskę Radnego 

Andrzeja Szlęzaka. Sam także chciałby, aby te długi były zdecydowanie mniejsze. Niemniej 

jednak Powiat nie znajduje się w sytuacji tragicznej. Sytuacja jest trudna, ale wszystkie wydane 

pieniądze i inwestycje były bardzo potrzebne. Są to dobrze wydane pieniądze, które  

w przyszłości na pewno będą procentować. Radny Pan Andrzej Szlęzak następnie zabrał głos. 

Powiedział, że jeśli Pan Starosta uważa, że trzeba być ofensywnym, to szkoda, że się to nie 

przekłada na szukanie własnych dochodów. W tym zakresie, zdaniem Radnego Szlęzaka jest 

Pan Starosta nie tylko zachowawczy, ale wycofany. Dodał, że jak się bierze kredyty, nie spłaca 

ich rat, to można być ofensywnym. Pan Radny powiedział, że zasada sprawdzona jest taka,  

że kredyt się bierze przede wszystkim wtedy, kiedy jest szansa na to, że się go nie tylko spłaci 

ale i na tym kredycie zarobi. Koszty obsługi długu bowiem podrażają inwestycje. Powiedział 

także, że według niego osoba będąca Starostą w 2039 roku także będzie musiała wziąć kredyt, 

aby spłacić kredyt, o ile Powiat nie będzie bankrutem i na tym miejscu nie będzie siedział 

komisarz. Pan Radny poinformował, że argumenty Pana Starosty nie przekonują go, gdyż nie 

wie, jak można robić inwestycje nie mając perspektywy ich spłaty, nie mówiąc o tym, żeby na 

nich zarobić. Być może szpital będzie zarabiał na tej inwestycji, choć jak dodał – szpital 

to oddzielny problem, z którym w niedługim czasie trzeba będzie się zmierzyć. Pan Radny 

zapytał o sytuację z mostem na Sanie? Z tego co Panu Radnemu wiadomo, ten most ma być 

generalnie wyremontowany, więc po co teraz te prace? Czy nie mógłby do czasu tego remontu 
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funkcjonować? Zapytał, czy te działania są przemyślane i racjonalne, skoro idą za tym środki 

finansowe? Zdaniem Pana Radnego podejmowane działania w tym zakresie są niepokojące,  

a jedyną metodą na prowadzenie finansów w Powiecie jest kredyt, potem kredyt na kredyt. 

Przewodniczący Ryszard Andres w następnej kolejności udzielił głosu Staroście Panu 

Januszowi Zarzecznemu, który powiedział, że Powiat tylko i wyłącznie zadłużony jest 

poprzez szpital. Zadłużenie wynikało ze względu na inwestycje realizowane w szpitalu, gdyż 

nikt nie oferował 100% środków zewnętrznych na ich realizację. Powtórzył, że można by nie 

prowadzić tych inwestycji, lecz wówczas konsekwencją byłby brak szpitala. Pan Starosta 

odniósł się także do kwestii gospodarności, gdyż kolejny raz taki zarzut do niego jest 

kierowany. Powiedział, że nie ma takiej możliwości, by na swoim majątku zarobić bardzo duże 

pieniądze. Wyjaśnił, że powszechnie wiadomo, iż powiaty są niedofinansowane, a zadania mają 

coraz większe. Przykładem jest chociażby oświata, której nie można w pełni zbilansować przy 

aktualnych przekazywanych centralnie dotacjach. Według Pana Starosty wynagrodzenia 

powinny być w 100% sfinansowane, a remonty i inne wydatki mogą być pokrywane  

ze środków samorządowych. Obecnie Powiat musi zabezpieczać ok. 100 mln zł na oświatę. 

Szkoły techniczne, średnie są droższe, w stosunku do szkół ogólnokształcących. Pan Starosta 

dodał, że rozumie troskę i sam to wie, że istnieje potrzeba zmniejszenia nowych inwestycji 

majątkowych. Pan Radny Andrzej Szlęzak powiedział, że to Pan Starosta jest w takiej roli,  

że musi wykazywać się przedsiębiorczością, a on jest w takiej roli, że ma prawo komentować 

i  kontrolować. Jeżeli chodzi o oświatę, to Pan Radny powiedział, że przerabiał ten temat 

i poradził z nim sobie. Owszem było to bolesne, ale dało się szukać różnych oszczędności. 

Dodał, że nie został przekonany przez Pana Starostę, więc wciąż będzie głosował przeciw. 

W odpowiedzi Pan Starosta Janusz Zarzeczny powiedział, że wciąż ma chęć przekonać Pana 

Radnego, ale jeżeli nie da rady, to trudno. Dodał, że nasz szpital powiatowy po raz pierwszy 

od 15 lat, jako jedyny na podkarpaciu zamknął na plusie budżet roku 2023. Do nie tak dawna 

budżet szpitala był na poziomie 120 mln złotych, a w tym momencie jest na poziomie 260 mln 

zł. Zauważył, że w ciągu trzech lat nastąpiła tak duża zmiana, która świadczy o sukcesie.  

Wyjaśnił, że pandemia spowodowała największe problemy finansowe szpitala,  

i wygenerowała przez dwa lata ok. 40 mln strat. Pan Starosta dodał, że gdyby nie pandemia  

to Powiat miałby niewielki dług. Dodał, że w jego ocenie z tym długiem, który jest aktualnie 

Powiat sobie poradzi. Zaapelował o nie uprawianie czarnowidztwa, gdyż opinie o szpitalu 

są coraz lepsze. Szpital został doposażony w nowoczesny sprzęt i obecnie warunki są tam 

bardzo dobre. Pan Starosta dodał także, że coraz więcej dostaje pozytywnych opinii 

od zadowolonych pacjentów. Pan Andrzej Szlęzak odpowiedział, że kryterium gospodarności, 

zapobiegliwości nie jest wielkość budżetu. Zdaniem Pana Radnego budżet można nadymać, 

lecz nic pozytywnego z tego nie wynika. Zwiększa się tylko zadłużenie i zbliża do bankructwa. 
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Jeżeli szpital ma budżet dwa razy większy to to, samo w sobie o niczym nie świadczy, a może 

być nawet czymś, z czego wynikają przykre konsekwencje. Jeśli chodzi o opinie o szpitalu, 

to Pan Radny powiedział, że on takowych nie dostaje. Dodał, że żyjemy w takim 

społeczeństwie, iż ludzie boją się mówić, publicznie zwłaszcza. Spraw w szpitalu jest dużo 

więcej i nie chodzi tu o to by chwalić czy ganić, tylko o  to, żeby szpital działał dobrze i zamykał 

się, jeżeli chodzi o finanse na plusie. Dodał także, że jest takie pojęcie jak „kreatywna 

księgowość”. Po zbadaniu dokumentacji można będzie wiedzieć więcej. Póki co, o szpitalu, 

według wiedzy Pana Szlęzaka da się powiedzieć niestety więcej złego niż dobrego. Pan Starosta 

Janusz Zarzeczny ad vocem, powiedział, że wie jak wygląda finansowanie szpitala, posiada 

dokumenty, którymi się podzieli z Panem Radnym jeżeli ten będzie chciał. Sytuacja jest 

zdecydowanie inna aniżeli była cztery, czy nawet trzy lata temu. Odnośnie tego powiększenia 

budżetu, Pan Starosta powiedział, że nie do końca się zgadza z tym, że przychody nie mają 

znaczenia przy funkcjonowaniu. Są dwie metody wyjścia z kryzysu. Pierwsza to ograniczyć 

koszty co nie jest łatwe w dzisiejszych czasach, ponieważ pobory, prąd, gaz, obsługa – to 

wszystko rośnie, więc tego ograniczyć się nie da. Druga, to zwiększać przychody. Powiedział, 

że jeśli Pan Radny ma jakiś inny pomysł finansowy, to żeby się nim podzielił. Pan Starosta na 

koniec powiedział, ze uważa, że idziemy dobrą drogą.  

Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi bądź 

pytania? Nie zgłoszono. Przewodniczący następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 16 Radnych, głosów przeciw 1 Radny  i wstrzymujących się 0.  

Uchwała Nr V/28/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w  sprawie zaciągnięcia kredytu  długoterminowego została podjęta. 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Stalowowolskiego w  sprawie   

zabezpieczenia środków finansowych dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowego Szpitala Specjalistycznego w Stalowej Woli 

w Stalowej Woli  na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik Elżbietę Kulpę o omówienie projektu 

uchwały. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard 

Andres zapytał czy są uwagi lub pytania do omawianego projektu uchwały? Pytań i uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący następnie zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 

16 Radnych, głosów przeciw 0 i wstrzymujących się 1 Radny. 

Uchwała Nr V/29/2024 Rady Powiatu Stalowowolskiego z dnia 31 lipca 2024 roku  

w  sprawie   zabezpieczenia środków finansowych dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej Powiatowego Szpitala Specjalistycznego w Stalowej Woli 

w  Stalowej Woli  na rok 2025 została podjęta. 
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Ad. 10 Zakończenie obrad Sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Andres zamknął obrady Sesji wypowiadając formułę 

„Zamykam obrady V Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Stalowowolskiego”. 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Myszka  

 

 Ryszard Andres 

 Przewodniczący Rady Powiatu 

 (podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym) 

  


